

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

## ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်

လူအပေါင်းတို့သည် ကာမဂုဏ်၊ ဒေါသ၊ မာန၊ ထိနမိဒ္ဓ၊ ဥဒိစ္စတရား တို့ကပ်ငြိမ်းခံရလျှင် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်သို့ မရောက်နိုင်ချေ။ ကောင်းစွာဟောကြားအပ်သော တရားတို့ကို တရားအားလျော်စွာ ကျင့်ကြံကုန်သော သူတို့သည် ကူးမြောက်နိုင်ခဲ့သော သေမင်း နေရာ သံသရာကို ကူးမြောက်၍ နိဗ္ဗာန်တည်းဟူသော ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်လတ္တံ့။

ပဏ္ဍိတဝင် (ဓမ္မပဒ - ၈၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၂၇ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၃၇၅)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုံခြုံရေးကို အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပွဲစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်ယူအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အတွင်း နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား စစ်ဆေး၊ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ညိုနိုင်းထွန်းကွမ်(ကြည်း၊ ဝေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ဝေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအတွင်း နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုများကို စစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အစည်း အဝေးခန်းမတွင် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကိုထိုက် က အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအတွင်း

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ✦

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မန္တလေးနန်းမြို့အတွင်းရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူ လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရင်းနှီးနှေးနှေးစွာ မေးမြန်း ပြီး အားပေးစကား ပြောကြားစဉ်။

### ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

ကချင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့၌ အစွဲရောဂါ လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှု ပြီးဆုံးသွားသော်လည်း အထက်မင်းလှမြို့နယ် တောင်ဦးကျေးရွာ၌ ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာနှင့် ဝါသီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ တင်းမာမှုများ ဆက်လက်မြင့်တက်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ချည်မျှင်ရှည်ဝါသီးနှံ စတင်စိုက်ပျိုး

အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး **ပြည်တွင်းသတင်း** စာ ၁၁ **ဟစ်ဇ်ဘိုလာပြေ** **နိုင်ငံတကာသတင်း** စာ ၁၅ **စီးပွားရေးသတင်းများ** စာ ၁၅





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အတွင်း နယ်မြေဒေသ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာများ နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားစဉ်။

❖ ရှေ့မှူး

လုံခြုံရေးတာဝန်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ EAO အဖွဲ့အချို့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများက နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင်လုပ်ဆောင်နေမှု အခြေအနေများနှင့် အဖြစ်မဲ့ပြည်သူများအား အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်နေမှု အခြေအနေများ၊ အများပြည်သူသွားလာလျက်ရှိသည့် ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းများ၊ တံတားများ၊ မီးရထားလမ်းများနှင့် ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင်များ အား မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးမှုအခြေအနေများ၊ တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိမှု အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ရေရှည်အတွက်ထည့်သွင်းစဉ်းစား ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်က ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်များ လုံခြုံရေးအတွက် နယ်မြေတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင် ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်များ၊ စစ်မှုထမ်း ဟောင်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ နယ်မြေလုံခြုံတည်ငြိမ်ရေးကို ဆောင်ရွက်သွားရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်

- ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များလုံခြုံရေးအတွက် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်နေရန်လို
- ပြည်သူ့စစ်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ နယ်မြေလုံခြုံတည်ငြိမ်ရေးကို ဆောင်ရွက်သွားရမည်
- နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ လုံခြုံ ချောမွေ့ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေရှည်အတွက် ထည့်သွင်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်

လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ လုံခြုံချောမွေ့ကောင်းမွန် စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေရှည်အတွက် ထည့်သွင်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ စွမ်းရည်များ တိုးတက်စေရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ လုံခြုံရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မှုနှင့် အခြားနယ်မြေဒေသ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြား ခဲ့သည်။

ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာမေးမြန်း ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် မန္တလေးနန်းမြို့အတွင်းရှိ နယ်မြေခံ တပ်မတော် ဆေးရုံသို့သွားရောက်၍ ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များ ထမ်းဆောင် စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သော အရာရှိ၊ စစ်သည်များ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များအား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ ရောဂါကုသပျောက်ကင်းမှု အခြေအနေများကို တစ်ဦး

ချင်း လိုက်လံတွေ့ဆုံ၍ ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာ မေးမြန်း ပြီး အားပေးစကားပြောကြားကာ အရာရှိ၊ စစ်သည် များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူ့စစ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ် သည့်များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

လက်ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှု ခံယူလျက် ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် ပြည်သူ့စစ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ်သည်။ အလားတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည်လည်း ဆေးရုံအမျိုးသမီးကုသ ဆောင်ခွဲ တက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ မိသားစုဝင်များအား လိုက်လံ ကြည့်ရှုအားပေးစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့် ငွေနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

လိုအပ်သည်များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဆေးရုံလိုအပ်ချက်များအား မေးမြန်း၍ လိုအပ်သည် များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့် ငွေနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဆေးရုံအမျိုးသမီးကုသဆောင်ခွဲ ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ မိသားစုဝင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်(မန္တလေး) သို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးခရိုင် အမရပူရ မြို့နယ် ရှားတေးလေးကျေးရွာအနီးရှိ မဟာဓမ္မရုံဇာတိကုန်းတော်မြတ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်သည့် စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်(မန္တလေး) အား သွားရောက် ဖူးမြော်ကြည့်ညိသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များအား ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိကာ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ဘက်စုံအလှူငွေများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံရယူကြသည်။

မြတ်ဗုဒ္ဓ၏လက်ဝဲအထက်စွယ်တော်ပွားကိုဖူးမြော်ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် စေတီတော်ကြီးတွင် ကိန်းဝပ် စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည့် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ လက်ဝဲအထက်စွယ်တော်ပွားကို ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် စေတီတော်မြတ်အား လက်ယာရစ်လှည့်လည်ပူဇော်၍ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများအား ကြည့်ရှုကာ စေတီတော်မြတ်ကြီး အမြဲသန့်ရှင်းသာယာပြီး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်ကြီးတွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည့် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ လက်ဝဲအထက် စွယ်တော်ပွားအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်အား လက်ယာရစ်လှည့်လည်ပူဇော်၍ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ကြည့်ညိဗြဟံ ဖြစ်နေစေရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့်ဘက်စုံ ပြုပြင်မွမ်းမံရန် လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မန္တလေးမြို့ မဟာဝိဇိတာရုံ ကျောင်းတိုက်

ပဓာနနာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မာရဂ္ဂရာ အဘိဓမ္မ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ဝိစာရိန္ဒာ ဘိဝံသ ကို ဖူးမြော်ကြည့်ညိဗြ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ တက်စုံအလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ မန္တလေးမြို့ မဟာဝိဇိတာရုံကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါ စရိယ အဘိဓမ္မာရဂ္ဂရာ အဘိဓမ္မ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ဝိစာရိန္ဒာ ဘိဝံသ ထံ အားဖြည့်ငှက်သိုက်နှင့် အာဟာရဖြည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် နဝကမ္မအလှူတော်ငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေး အခြေအနေများကို မေးမြန်း လျှောက်ထားပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ဆရာတော်ကြီးထံ အားဖြည့် ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး ဒေသအလိုက် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်

မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးသည် ယမန်နေ့က မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး အစည်းဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် အဓိကသီးနှံ ၁၀ မျိုး ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိရေး၊ သီးထပ်စွမ်းအား တိုးတက်ရေး၊ အသားနှင့် ငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ဒေသအလိုက် စီမံဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ဆီထွက်သီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံ

ဝါနှင့်ကော်ဖီ လျာထားကေပြည့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ဆွေးနွေးပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်ချက်များ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး

သည် အမရပူရမြို့နယ်ရှိ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန နတ်ဂေကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်းသို့ သွားရောက် ပြီးစခန်း၌ မျိုးငါးများမွေးမြူထားရှိမှု၊ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ငါးမျိုးထုတ်လုပ်မှု၊ ငါးမျိုးရောင်းချမှု

နှင့် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ထားရှိမှုကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ပပို့ကုန်အရည်အသွေး စစ်ဆေးရေး (ဓာတ်ခွဲခန်း) မှ ဓာတ်ခွဲခန်းသပ်စစ်ဆေး၍ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းများမှတစ်ဆင့် ပြည်ပ



ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့လျက်ရှိသော ရေထွက်ကုန်များကို စားသုံးသူများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းသော အစားအစာဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေး အာမခံချက် (Health Certificate) ထုတ်ပေးပေးနေမှုကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် စဉ်ကိုင်မြို့နယ် ဆည်ရွာကျေးရွာရှိ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန တိရစ္ဆာန်ရောဂါ ရှာဖွေရေးဓာတ်ခွဲခန်း(မန္တလေး)၌ အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် အရေးပါသော Salmonella, E.coli, Coliform, Staphylococcus aureus, Aerobic Plate Count တို့ကို စစ်ဆေးသည့် 3M Petrifilm နည်းပညာ ISO/IEC: 17025:2017 လက်မှတ်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ အာဟာရပြည့်ဝသော သတင်းစဉ်

ရွှေတောင်မြို့နယ်၌ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဖြန့်ဝေသည့် လက်ဆွဲမျိုးစေ့ချက်ရိယာပေးအပ်



ရွှေတောင် ဩဂုတ် ၂၆ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဖြန့်ဝေသည့် လက်ဆွဲမျိုးစေ့ချက်ရိယာ (Manual Drum Seeder Type-II) ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရွှေတောင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ရွှေတောင်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟံဝင်းအောင်က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ ရွှေတောင်မြို့နယ်အတွင်း မိုးဝစပါး၊ နွေစပါး စိုက်ကေများ လျာထားကေပြည့်စီစွာ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ သက်တမ်းတို အထွက်ကောင်းမျိုးသန့်များ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် ကြခင်းများ လုံးဝစိုက်ပျိုးခြင်းမပြုစေရေး၊ လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်များ၊ လက်ဆွဲမျိုးစေ့ချက်ရိယာများ၊ ကောက်စိုက်စက်များ အသုံးပြု၍ စနစ်တကျစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီက သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာအုပ်စုများသို့ ဖြေဖြင့်ကွင်းဆင်းဆင်းရုံး ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေနှင့် လက်ဆွဲကောက် စိုက်စက်၊ မျိုးစေ့ချက်ရိယာများ ဖြန့်ဖြူးပေးထားရှိမှုအပေါ် တောင်သူများက အကျိုးရှိစွာ လက်တွေ့အသုံးချစေရေး ရင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမျိုးအောင်တို့က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဖြန့်ဝေသည့် လက်ဆွဲမျိုးစေ့ချက်ရိယာ အလက်ငှာ အား ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုများရှိ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) ကိုကိုမင်း (ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မန္တလေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ရှိ နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

**နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မန္တလေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ရှိ နည်းပြ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား ပြန်လည်သင်ကြားခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ရမည့်သူများဖြစ်သဖြင့် စာပေအသိပညာဗဟုသုတများ ဖတ်ရှုလေ့လာခြင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့တာဝန်ကျရာပတ်ဝန်းကျင်ကို ပညာအလင်းရောင်နှင့် လမ်းကြောင်းမှန် ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရမည်**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ခရီးစဉ်တွင်လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်သို့ သွားရောက်၍ နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေါက်တာ မိုးဇော်ထွန်း၊ ဒေါ်မိုးမိုးကြည်က မန္တလေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မိုးမိုးကြည်နှင့် ဆရာ၊ ဆရာမများက ရင်းနှီးနှေးနှေး ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မန္တလေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်စာကြည့်တိုက်အတွက် လူထုသိပ္ပံကျမ်းများ၊ သုတ ရသစာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။

□ မိမိတို့အနေဖြင့် ပညာရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပညာရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်၊ ပညာတတ်လူသားအရင်းအမြစ်များဖြင့် တိုင်းပြည်၏အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး ပုံဖော်နေခြင်းပင်ဖြစ်။ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားချိန်နှင့် နိုင်ငံရေးအခက်အခဲအကျပ်အတည်းများကြား၌လည်း စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားမှု အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့၊ အစိုးရအနေဖြင့် ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့်လည်း ကျောင်းနေသူများအားလုံး အတန်းပညာများ အမှန်တကယ်တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးရန်လို

နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံရသည့် အတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှုအရ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ ပညာရေး အားနည်းချက်များကို တွေ့မြင်ရကြောင်း၊ အဆိုပါ အားနည်းချက်များကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ပညာရေးကို မဖြစ်မနေအားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာတတ်လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝမှသာလျှင် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု ကောလိပ်မှ နည်းပြ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ သင်ကြားရေးဝန်ထမ်းများဖြစ်လာမည့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများကို နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့် နိုင်ငံတော်၏ ပညာရေးကဏ္ဍတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အနည်းငယ်ပြောကြားလိုကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ပြည်သူများလိုသားသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအစိုးရများနှင့် လက်တွဲ၍ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အတူ

တကွ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအစိုးရများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အကျိုးအတွက်ဆောင်ရွက်ရသည့် အချို့ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ ရသည့်များရှိသကဲ့သို့ အချို့ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အခက်အခဲများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားချိန်၌ တပ်မတော်အနေဖြင့် အဆိုပါအချိန်တွင် တာဝန်ယူထားသည့် အစိုးရအား ကျန်းမာရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်အတွက် အကြံပြုခဲ့သော်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၌ စာမျက်နှာ ၇ သို့

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည့် အချိန်တွင် အစိုးရအနေဖြင့် ကာကွယ် ကာသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခက်အခဲများရှိခဲ့ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်သမျှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါအချိန်သည် ရွေးကောက်ပွဲ ပြုလုပ်ရမည့်အချိန်ဖြစ်သဖြင့် ခေတ္တဆိုင်းငံ့ထားရန် တပ်မတော်အနေဖြင့် အကြံပြုခဲ့သော်လည်း အစိုးရမှလက်မခံဘဲ ဆက်လက်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို အကြောင်းပြု၍ အဆိုပါအချိန်တွင် တာဝန်ယူထားသည့် အစိုးရအနေဖြင့် ၎င်းတို့ပိုမိုအနိုင်ရရှိစေရေး ကြိုးကြိုးတင်မဲပေးရာတွင်လည်းကောင်း၊ မဲစာရင်းပြုစုရာတွင် လည်းကောင်း၊ မဲမသမာမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲပြီးဆုံး၍ မဲစာရင်းများ ထုတ်ပြန်ခဲ့ချိန်တွင် မဲစာရင်းများ ကြီးမားစွာ ကွာဟမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများက တပ်မတော်မှ စိစစ်ပေးနိုင်ရေး တောင်းဆိုမှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များဖြင့် မဲစာရင်းများကို ပြန်လည်စိစစ်ခဲ့ရာ မဲမသမာမှုမှာ ၁၀ သန်းကျော်ခန့် ရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါမဲစာရင်းများ မှားယွင်းမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူများထံသို့ ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိသည့်အပြင် မဲမသမာမှုများဖြင့် ရရှိလာသည့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် လွှတ်တော်ခေါ်ယူ၍ နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို အမွေရယူရန် လုပ်ဆောင်လာခြင်းကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်အား အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာ၍ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မဲမသမာမှုများကို လုပ်ဆောင်ရာတွင် NLD ပါတီပုဂ္ဂိုလ်အမှုဆောင်များနှင့် အချို့ဒေသများတွင် ဝန်ကြီးချုပ်များပင် ပါဝင်သည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ အဆိုပါမဲမသမာမှုဖြစ်စဉ်မှတစ်ဆင့် ဆူပူဆူပူမှုများ၊ လူစုလူဝေးဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုများ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သည့်ဖြစ်စဉ်များအထိ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲမသမာမှုကြောင့် နိုင်ငံရေးအရ အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပေါ်ခြင်းကို နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် အရေးဖြင့်လည်းမပြုလုပ်ဘဲ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သည့် နည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းရန် လုပ်ဆောင်လာခြင်းများကြောင့်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဖြစ်ရခြင်းကို သုံးသပ်ရမည်ဆိုပါက မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ပညာတတ်များ နည်းပါးခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အကျိုးကို မကြည့်ဘဲ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်မှုများဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အနာဂတ်ကို ဖျက်ဆီးနေကြခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ပညာရည်မြင့်မားရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပညာရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပညာရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာတတ်လူသားအရင်းအမြစ်များဖြင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

◆ နိုင်ငံတော်ကို ခိုင်မာသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် စည်းကမ်းစနစ်ကျသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ အသိုက်အဝန်းဖြစ်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် သင်ကြားရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ကြမည့် သူများအနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဖော်ဆောင်ပေးကြရမည်

❖ ယခုကောလိပ်မှ သင်ကြားပေးသည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများကို အမှန်တကယ် တတ်မြောက်အောင် လေ့လာသင်ယူ၍ မိမိတို့၏ ဘဝတစ်လျှောက် အောင်မြင်တိုးတက်စေရေး နိုင်ငံတော်၏ ပညာရေးမြှင့်တင်မှု အခန်းကဏ္ဍတွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်နိုင်ကြစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြား

တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး ပုံစံဖော်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားချိန်နှင့် နိုင်ငံရေးအခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများကြား၌လည်း စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားမှု အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့်လည်း ကျောင်းနေသူများအားလုံး အတန်းပညာများ အမှန်တကယ် တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးရန် လိုကြောင်း၊ ပညာတတ်သက်သို့ စာဖတ်ရန်လည်း လိုအပ်မည်ဖြစ်သဖြင့် စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာဖတ်ရုံရှိနိုင်စေရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့် ပညာသင်ကြားခြင်း မပြုနိုင်တော့သည့်အရွယ်သို့ ရောက်ရှိနေသူများအနေဖြင့် အသိပညာများ၊ အတတ်ပညာများကို လေ့လာဆည်းပူးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ စာကြည့်တိုက်များဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့်လည်း ကလေးငယ်များ၏ စာဖတ်ခြင်း အလေ့အကျင့်ကောင်းနှင့် စာဖတ်စွမ်းအားများ တိုးတက်လာပြီး ဗဟုသုတအသိအမြင်

များ ပိုမိုသိရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။ သင်တန်းကာလအတွင်း စနစ်တကျ သင်ယူ၍ မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ ဒေသများ၌ ပညာရည်မြင့်မားရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကောလိပ်တွင် နိုင်ငံအဝန်း နယ်ပယ်စုံမှ လာရောက်သင်တန်းတက်ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့ ဒေသအလိုက် ပညာရည်မြင့်တင်ရေး မည်သို့ ဆောင်ရွက်လျှင် ပိုမိုကောင်းမွန်မည်ဆိုသည်ကို စဉ်းစားတွေးတော၍ ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ နိုင်ငံကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နယ်မြေအလိုက် ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုကြောင်း၊ ဖတ်ရှုမှတ်သားခြင်း၊ ဆွေးနွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက လေးနက်စွာလေ့လာအတွင်း ဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေးနက်စွာကာလအတွင်း လေ့ကျင့်ရေးများကို စနစ်တကျလိုက်လံဆောင်ရွက်ပြီး အဆိုပါ လေ့ကျင့်ခန်းများကို မိမိတို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပြန်လည်အသုံးချရန်လိုကြောင်း၊ ကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင်ရေးလေ့ကျင့်ခြင်းများ၊ စည်းကမ်းနှင့်အညီ နေထိုင်သွားလာခြင်းများကို မိမိတို့ သင်ကြားပေးရမည့် ကျောင်းသား၊

ကျောင်းသူများအား ထပ်ဆင့်သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် စနစ်တကျ သင်ယူသွားမည်ဆိုပါက သင်ကြားပေးဆောင်ပြောရာမှ ဖွဲ့စည်းသင်ကြားပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် စာဖတ်ပျင်းရန်လိုပြီး ပြန်လည်သင်ကြားခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ရမည့်သူများဖြစ်သဖြင့် စာပေအသိပညာဟုသူတို့များ ဖတ်ရှုလေ့လာခြင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် အတန်းပညာ သင်ကြားရန်အတွက် ဘာသာစကား အခက်အခဲများ ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ယခု ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်တွင် လာရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် နေရာဒေသများ သို့ရောက်ရှိပါက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမှန်တကယ် စာတတ်မြောက်မှု ရှိစေရေး၊ တန်းစဉ်ကူးပြောင်းမှုများ မြင့်မားစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ တန်းစဉ်ကူးပြောင်းမှု အရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။ သင်တန်းပြီးဆုံး၍ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင်လည်း စာဖတ်တတ်မြောက်မှု ရှိစေရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၁၈)နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၁၈) နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေး ကွင်းအမှတ် (၁) တို့၌ ကျင်းပ သည်။



အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခွဲဘူ၊ ပိုးရယ်အောင်သိန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာမူထွန်း၊ ဒေါက်တာဘရွှေ၊ ခွန်စံလွင်၊ ဦးရွှေကြွယ်နှင့် ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီး အကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပြေးခုန်ပစ် အဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အုပ်ချုပ် သူ/နည်းပြများ၊ အားကစားသမား များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်း မိသားစုများနှင့် ဝါသနာရှင်ပြည်သူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

(အမျိုးသား/အမျိုးသမီး) မိတာ ၁၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲနှင့် အမျိုးသား မိတာ ၂၀၀၀ တားဆီးကျော်ပြေး ပြိုင်ပွဲတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေး ရာ(အပေါ်ပုံ)အမျိုးသမီး မိတာ၁၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် သီရိလင်းလင်း (စစ်ကိုင်း)က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၃၄ စက္ကန့်ဖြင့် ပထမ၊ အေးစန္ဒာဝင်း(မကွေး) က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၄၇ စက္ကန့်ဖြင့် ဒုတိယ၊ ရွှေခေဦး (ကရင်) က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၄၉ စက္ကန့်ဖြင့် တတိယ၊ အမျိုးသား မိတာ ၁၀၀ အပြေး ပြိုင်ပွဲတွင် စောလင်းလင်း(ဧရာဝတီ) က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၅၅ စက္ကန့်ဖြင့် ပထမ၊ အောင်မျိုးဇော် (ပဲခူး)က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ စက္ကန့်ဖြင့် ဒုတိယ၊ ဇေယျာဖြိုး (စစ်ကိုင်း)က ၁၃ ဒီဇင်ဘာ ၂၈ စက္ကန့်ဖြင့် တတိယ၊ အမျိုးသား မိတာ ၂၀၀၀ တားဆီးကျော်ပြေးပြိုင်ပွဲ

တွင် ကျော်စင်ထွန်း(စစ်ကိုင်း)က ၆ မိနစ် ၄၄ ဒီဇင်ဘာ ၉၆ စက္ကန့်ဖြင့် ပထမ၊ အောင်မြင်မြတ်(ရှမ်း)က ၆ မိနစ် ၄၆ ဒီဇင်ဘာ ၅၁ စက္ကန့်ဖြင့် ဒုတိယ၊ ဟိန်းသူရအောင် (တနင်္သာရီ)က ၆ မိနစ် ၅၄ ဒီဇင်ဘာ ၅၄ စက္ကန့်ဖြင့် တတိယတို့ ရရှိခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့် ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒေါက်တာစိုးဝင်း၊ ဦးမင်းသိန်း၊ ဒေါက်တာ ဖျိုးသိန်းကျော်၊ ဦးထွန်းအံ့နှင့် ဦးအောင်ကျော်ဟိုး၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဦးရန်ကျော်တို့က ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၁၈)နှစ်အောက် ပြေးခုန် ပစ်ပြိုင်ပွဲများဖြစ်သည့် အမျိုးသမီး

(လှတပစ်) မိတာ ၄၀၀ x ၄ လက်ဆင့်ကမ်း၊ သုံးဆင့်ခုန်၊ မိတာ ၁၅၀၀) ပြိုင်ပွဲများနှင့် အမျိုးသား (မိတာ ၄၀၀ x ၄ လက်ဆင့်ကမ်း) လှတပစ်၊ မိတာ ၁၅၀၀) ပြိုင်ပွဲ များတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ဆုရရှိကြသူများကို လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဦးရွှေကြွယ်က အမျိုးသမီး မိတာ ၁၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသူ များကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ခွန်စံလွင်က အမျိုးသား မိတာ ၁၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသူများ ကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဘရွှေက အမျိုးသား

မိတာ ၂၀၀၀ တားဆီးကျော်ပြေး ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ဆုရရှိကြသူများကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမူထွန်းက အမျိုးသား မိတာ ၁၀၀၀ လမ်းလျှောက် ပြိုင်ပွဲတွင် ၂၀၀၆ ခုနှစ် ပြည်ပပြိုင်ပွဲ (ရန်ကင်း) ၏ စံချိန် ၄၉ မိနစ် ၂၁ ဒီဇင်ဘာ ၀၃ စက္ကန့်ထက် သာလွန်ကောင်းမွန် ပြီး စံချိန် ၄၇ မိနစ် ၅၁ ဒီဇင်ဘာ ၀၅ စက္ကန့်ဖြင့် စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့ သည့် နိုင်ငံလင်းထွန်း (ရှမ်း) ကို လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး သံပြေး ပိုင်းပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် မှုကိုဖော (ကယား) ၏ စံချိန် ၃၅ ဒီဇင်ဘာ ၀၈ မိတာထက် ကျော်လွန်၍ စံချိန် ၃၆ ဒီဇင်ဘာ ၅၅ မိတာဖြင့် စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့သည့် နန်းအွမ်ဆိုင်ခမ်း (ရှမ်း) နှင့် အမျိုးသမီး မိတာ ၂၀၀၀ တားဆီး ကျော်ပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇာဇာထွန်း(မန္တလေး) ၏ စံချိန် ၈ မိနစ် ၁၂ ဒီဇင်ဘာ ၄၄ စက္ကန့်ထက် သာလွန်ကောင်းမွန်ပြီး စံချိန် ၇ မိနစ် ၅၄ ဒီဇင်ဘာ ၉၉ စက္ကန့်ဖြင့် စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့သည့် ခိုင်ဖူးဝေ (ရှမ်း)တို့ကို တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ် နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်း အင်အား ၄၅၅ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အမျိုးသမီးအသင်း ၁၅ သင်း အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်း အင်အား ၄၅၅ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



### အာရှချန်ပီယံလိဂ် အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲတွင် အယ်လ်နာဆာအသင်းကို မြဝတီအသင်းရှုံးနိမ့်

ရန်ကင်း ဩဂုတ် ၂၆  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ အာရှချန်ပီယံလိဂ် အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စု (A) ပွဲစဉ်အဖြစ် မြန်မာစံတော်ချိန် ဩဂုတ် ၂၆ ရက် နံနက် ၁ နာရီက ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ကျင်းပရာ အိမ်ရှင်ဆော်ဒီ အာရေဗျကလပ် အယ်လ်နာဆာအသင်းက မြန်မာကလပ်မြဝတီအသင်း ကို သုံးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ပထမဆုံးကျင်းပသည့် အာရှချန်ပီယံလိဂ် အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရသော မြန်မာအမျိုးသမီးကလပ် မြဝတီအသင်းသည် အုပ်စု အနေအထားအရ နောက်တစ်ဆင့်တက်ရောက်နိုင်သည့် အနေအထား ရှိသော်လည်း အယ်လ်နာဆာအသင်းကို အရေးနိမ့်ခဲ့သဖြင့် ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ရန် ရှုံးနိမ့်ရတော့မည်ဖြစ်သည်။ အယ်လ်နာဆာအသင်း၏ အနိုင်ဂိုးများကို ၂၁၊ ၂၈ မိနစ်တွင် လူဗန်နို၊ မိန မိနစ်တွင် အယ်လ်ဆိုင် ဆာရိုတိုက သွင်းယူခဲ့သည်။

### ဗျာပုံမြို့နယ်၌ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

ဗျာပုံ ဩဂုတ် ၂၆  
၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူနိုင်ရေး အသိ ပညာပေး ဝေပွဲပြုခြင်းကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက်က ဗျာပုံမြို့နယ် အထက်(ဗျာပုံတစ်)ကျောင်းခန်းမ ၌ ပြုလုပ်ရာ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဦးစီးမှူး ဦးသန့်ဇင်က သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူမည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ ကောက်ယူမည့် အချိန်ကာလ၊

သန်းခေါင်စာရင်းတွင် ထည့် ကောက်ရမည့်သူနှင့် ထည့် မကောက်ရမည့်သူများ၊ မှန်ကန် စွာ ပြောဆိုခြင်းဖြင့် ရရှိမည့်အကျိုး ကျေးဇူးများ၊ မြေကြားသည့် အချက်အလက် လုံခြုံစိတ်ချရေး နှင့် အကာအကွယ်ပေးသည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားမှု အပါအဝင် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း ဖြင့် ရရှိနိုင်သော အကျိုးကျေးဇူး များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်ဦးစီးမှူး နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဗျာပုံခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှတ် (၈၀) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့(ဗျာပုံ)မှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များသည် ဗျာပုံမြို့နယ်အတွင်း

ရရှိ လူစည်ကားရာ နေရာများတွင် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမည့် အကြောင်း အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ လိုက်လံ ပြန့်ပွားဝေငွေခြင်းနှင့် အသိပညာပေး နံရံကပ်ပိုစကားများ ပြသပေးခဲ့ သည်။ အောင်ဝင်းနိုင် (ပြန်/ဆက်)





# ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ KG + 12 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် အသိပညာပေး PowerPoint အပ်နှင်းသည့် အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၆  
ပထမအကြိမ်မဲပေးမည့် လူငယ်မဲဆန္ဒရှင်များအပတ်စုတွင် အကျိုးဝင်နေသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥပဒေဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်အသိပညာပေး PowerPoint အား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အပ်နှင်းသည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၅/၂၀၂၄) တွင် " KG + 12 တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသားများသည် အသက် ၁၇ နှစ်၊ ၁၈ နှစ် အရွယ်ဖြစ်ပြီး KG + 12 ပြီးလျှင် အသက် ၁၈ နှစ်ထဲသို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ရာ အသက်အရွယ်အရ မဲပေးရန် အကျိုးဝင်နိုင်သူများဖြစ်လာနိုင်၍ ၎င်းတို့ကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေ တို့နှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိအောင်ဆောင်ရွက်ပေးရန်" လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့ကြောင်း။

KG + 12 တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် မကြာခင် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်မီ၍ ပထမအကြိမ်မဲပေးရမည့် လူငယ်မဲဆန္ဒရှင်များ ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပထမဆုံးအကြိမ် ဆန္ဒမဲပေးရာတွင် အခက်အခဲမရှိစေရန်နှင့် နိုင်ငံအကျိုးအတွက် မှန်မှန်ကန်ကန် ရွေးချယ်တတ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ရွေးကောက်ပွဲအသိပညာပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသားလူငယ်များအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအသိနှင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်၏ အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို သိရှိရန်လိုအပ်သည့်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥပဒေနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သိသင့်သိထိုက်သည့် အချက်အလက်များကို PowerPoint တွင် ကောက်နုတ်ဖော်ပြထားပါကြောင်း။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် KG+12 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် အသိပညာပေး PowerPoint အပ်နှင်းသည့် အခမ်းအနား နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၆။

## မြန်မာအိလက်ထရောနစ်မဲပေးစက် (MEVM) အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပြဆရာဖြစ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၆  
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မြန်မာအိလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မဲပေးစက် အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပြဆရာဖြစ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ရုံး မရရှိရုံး တိုးချဲ့ရုံးအဆောက်အအုံ၌ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်

ဦးအောင်လှိုင်ဦး၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေတာဝန်ခံ ဦးမျိုးလှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ရှစ်မြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများမှ သင်တန်းတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
အဆိုပါသင်တန်းတွင် မြန်မာအိလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) တည်ဆောက်ပုံနည်းလမ်းများ၊ စက်တပ်ဆင်ပုံ၊ စမ်းသပ်မဲပေးပုံ၊ ဖြန့်ခွဲပုံ၊ ရွေးကော်မရှင်နေ့တွင် မဲရုံ၌ မဲပေးစက်တပ်ဆင်ခင်းကျင်းပပုံ၊ မဲရလဒ်ရေတွက်ပုံ၊ နည်းဥပဒေပါအတိုင်း မဲရလဒ်စာရင်းပြုစုပုံ၊ မဲပေးစက်ပြန်လည်ထုပ်ပိုး သိမ်းဆည်းပုံတို့ကို သင်ကြားပြသပေးမည် ဖြစ်ပြီး နည်းပြဆရာဖြစ် သင်တန်းသို့ တက်ရောက်ခြင်းအားဖြင့် မဲပေးစက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိတတ်ကျွမ်းကာ မဲရမှူး၊ ဒုတိယမဲရမှူးများကို ဆင့်ပွားသင်တန်းများ ပြန်လည်ပို့ချချိန်တွင် ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် ညွှန်ကြား ပြသနိုင်မည်ဖြစ်၍ ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ရုံး ကော်မရှင်ရုံး တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောပုံမှ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြသည်။  
ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီးဦးဌေးအောင်၊ သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးဦးညီညီမင်းတို့က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မျောက်ကျောက်ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ လိုအပ်သည့်များ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည် အစီအစဉ်များကို ပြောကြားကြသည်။  
ထိုသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ် ပြည်ပဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်လှိုင်ဦး၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေတာဝန်ခံ ဦးမျိုးလှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ရှစ်မြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများမှ သင်တန်းတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
အဆိုပါသင်တန်းတွင် မြန်မာအိလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) တည်ဆောက်ပုံနည်းလမ်းများ၊ စက်တပ်ဆင်ပုံ၊ စမ်းသပ်မဲပေးပုံ၊ ဖြန့်ခွဲပုံ၊ ရွေးကော်မရှင်အိလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) တည်ဆောက်ပုံနည်းလမ်းများ၊ စက်တပ်ဆင်ပုံ၊ စမ်းသပ်မဲပေးပုံ၊ ဖြန့်ခွဲပုံ၊ ရွေးကော်မရှင်အိလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) တည်ဆောက်ပုံနည်းလမ်းများ၊ စက်တပ်ဆင်ပုံ၊ စမ်းသပ်မဲပေးပုံ၊ ဖြန့်ခွဲပုံ၊ ရွေးကော်မရှင်

တို့ပြန်ကစား နိုင်ခဲ့သော်လည်း တိုက်စစ်အဆုံးသတ်ပိုင်း လိုအပ်ချက်များစွာရှိနေသဖြင့် ပိုးပြတ်ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ကာ နိုင်ပွဲနှင့်ဆက်လက် ဝေးကွာခဲ့ရသည်။  
အက်သလက်တစ်ကို မက်ဒရစ် အသင်းအတွက် သွင်းရိုးများကို ဂရစ်ဖစ်မန်း၊ လော်ရန်တေးနှင့် ကိုကိုတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။  
အက်သလက်တစ်ကို မက်ဒရစ် အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့်အတွက် လာလီဂါ ပွဲစဉ် (၂) အပြီးတွင် နှစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲဆုံးရလဒ်ရှိထားသည်။  
ပြိုင်ဘက် ဂျီနီဇာအသင်းက နှစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲသာရလဒ်ရှိရုံသာရှိပြီး အခြားပွဲများတွင် ကိုမက်ဒရစ်အသင်းကို ဖိအားပေး

# ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး

## အားကစားပွဲတော်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအတွက် အရေးပါ အလေးအနက်ထားရမည့် အခမ်းအနားတစ်ခုဖြစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

**အွန်လိုင်းမှတက်ရောက်**  
အစည်းအဝေးသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကိုလေး၊ ဦးရဲတင့်၊ ဒေါက်တာအောင်ဇေယျ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းကျော်အောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဟာသပညာရှင်များအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံးတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘင်အစည်းအရုံးနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ တာဝန်ရှိသူတို့က အွန်လိုင်းမှတက်ရောက်ကြသည်။

တာဝန်ခွဲဝေလုပ်ဆောင်သွားမည့် ဦးစွာ ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအစည်းအဝေး ယခင်နှစ်ကြိမ်တွင်လည်း ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆွေးနွေးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့အစည်းအဝေးမှ ဆုံးဖြတ်၊ သုံးသပ်ပြီး အဖွဲ့လိုက်၊ ကဏ္ဍလိုက် စတင်ဖွဲ့စည်း၍ လာမည့်စက်တင်ဘာလတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်ရန် ဆုံးဖြတ်

ထားပါကြောင်း၊ မိမိကဏ္ဍအလိုက်၊ အဖွဲ့အလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေး၍ မိမိတို့ကော်မတီက အတည်ပြုကာတာဝန်ခွဲဝေလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ကော်မတီအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာပညာရှင်များနှင့် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းကွင်းအတွင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အားကစားအဆင့်အတန်းမြင့်မားရေး နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကို အနစ်သာရအဖြစ်ဖြင့် အမျိုးသားပြန်လည်စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး အားကစားအဆင့်အတန်းမြင့်မားရေးအတွက် ကျင်းပမည်ဟု ပြောကြားပါကြောင်း၊ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကို ခမ်းခမ်းနားနား ကျင်းပရခြင်းမှာ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားလာစေရေးနှင့် အားကစားစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖြစ်ပါ

ကြောင်း၊ ယခုအားကစားပွဲတော်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအတွက် အရေးပါအလေးအနက်ထားရမည့် အခမ်းအနားတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကိုလေး၊ ဦးရဲတင့်၊ ဒေါက်တာအောင်ဇေယျ တို့က ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလံများနှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အလံကို ပြောကြားပြီး ကျင်းပရမည့် အခမ်းအနားအစဉ်နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာများ အချိန်မီတင်ပြနိုင်ရေး၊ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည့်အစီအစဉ်၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ အပါအဝင် အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိရန် လိုအပ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ပညာရှင်များအစည်းအရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တက်ရောက်လာသူများက ကျောင်းသားကျောင်းသားများ၏ (Performance) သရုပ်ဖော်အကအလှများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ စီးဂျူးမီးပန်း အလှဆင်ပစ်ဖောက်ရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ တိုက်ရိုက် (Live) ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ် ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲတွင်ပါဝင်မည့် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု မရှိစေရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု စသည်ဖြင့် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်စေသည်။

### အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇၆) သင်တန်းဆင်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
ဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက် မြန်မာပြည်) တွင် အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇၆)၏ သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူး

များမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ လူ့စွမ်းအား အားကောင်းရေး ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးတည်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အဓိကကျပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး

နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အတတ်ပညာ၊ အသိပညာနှင့် ပြည့်စုံသော ပညာတတ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ခိုင်မာအားကောင်းရေးသည် အလွန်အရေးကြီးသဖြင့် ကျောင်းသားလူငယ်များ၏ စဉ်းစားတွေးခေါ် ဉာဏ်ရင့်သန်စေရေး၊ ဆန်းသစ်သည့်အယူအဆ၊ အတွေးအခေါ်များနှင့် ကြိုးစားအားထုတ်နိုင်စေရေး သွန်သင်လမ်းပြကြရန် လိုကြောင်း။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့သည့် သင်ခန်းစာများကို လုပ်ငန်းခွင်အတွေ့အကြုံများနှင့် ပေါင်းစပ်ပြီး အနာဂတ်တွင် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု စိတ်ဓာတ်ရှိသော၊ အခြေခံအမြင်ရှိသော မျိုးဆက်သစ်များ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းမြစ်များ ဖြစ်လာစေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးရန် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် မိဘပြည်သူများအတွက် လက်တွဲ၍ တက်စုံပညာရေးအရှိန်ဖြင့် မြှင့်တင်သွားကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားသည်။



**တိုက်တွန်းမှာကြား**  
ကျောင်းသား လူငယ်များကို ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်ဝပြီး အသိဉာဏ်ပညာဖြင့် ပြည့်စုံသည့် ပညာတတ် လိမ္မာယဉ်ကျေးသည့် မျိုးဆက်သစ်များဖြစ်အောင် ဒုတိယမိဘသဖွယ် စိတ်မှာထားပြီး ဂရုတစိုက် သင်ကြားပျိုးထောင်စေလိုပါကြောင်း ထို့ပြင်

အဆိုပါသင်တန်းသို့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အခြေခံဆရာ၊ ဆရာမ သင်တန်းသား ၇၃ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၃၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၈၈ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တငါးပတ် ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

# ကချင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့၌ ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာနှင့် ဝါသီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
 ကချင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့၌ ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာနှင့် ဝါသီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ အထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နေ့ နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင့်လွင်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (ယာပုံ)



ပြည်တွင်းအထည်အလိပ်စက်ရုံများအတွက် လိုအပ်သည့် အရည်အသွေးမြင့် ဝါပစ္စည်းထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ လိုအပ်သည့်များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး ထိုနောက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက ဒေသအလိုက်နေကြောင်းနှင့် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အထူးစနစ်ရီယာများ သတ်မှတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့်တောင်သူများအား မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်းပညာလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စု

ရင်းလင်းပြောကြား အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးနှင့် ပြည်ပမှ စားသုံးဆီတင်သွင်းမှု လျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် ဒေသအလိုက် ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေးအတွက် ဒေသအလိုက် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊

## ရွှေဘိုမြို့၌ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိန်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှုအခမ်းအနားကျင်းပ

ရွှေဘို ဩဂုတ် ၂၆  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိန်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ရွှေဘိုခရိုင်မဏ္ဍိုင် ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)



(ရွှေဘို)က “စာပေတန်ဖိုး” အားပေး အပ်လျှာဒါနကြွေးကြော်ခြင်းဖြင့် ဟောပြောကာ ရွှေဘိုမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း စာကြည့်တိုက်များ အတွက် ရွှေဘိုတပ်နယ် တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များက မြဝတီစာပေတိုက်မှ ထုတ်ဝေသည့် မြဝတီ၊ ငွေတာရီမဂ္ဂဇင်း စာအုပ်များ စာအုပ်၊ ဆရာကြီး ခေါက်တာ

ဦးသန်းထွန်းက အလိမ္မာ-စာမှာရှိ စာအုပ်များကို အမှတ်(၅) စစ်အုပ်ချုပ်ရေးနယ်မြေ စစ်နယ်မြေဖွဲ့နှင့် အရာရှိစစ်သည်များ ဆရာကြီး ခေါက်တာဦးသန်းထွန်း (ရွှေဘို)တို့က စာပေဒါနဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိန်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှု အဖြစ် စာစီစာကုံးဖြင့်ပွဲ ညှိနှိုင်းပေးပေးပြီး ကျန်းမာရေးပြောပြပွဲ တို့တွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ဆုရရှိသော ကျောင်းသားများက ဆုများပေးအပ်ခဲ့သည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



## ကြမ်းမြို့၌ လူဦးရေစာရင်းမှန်ကန်စေရေးပြောင်းလဲမှုအား စိစစ်ခြင်းနှင့် ပန်းခင်း(၃)လျာထားချက်ကိန်းဂဏန်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

ကြမ်း ဩဂုတ် ၂၆  
 လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြမ်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းမှန်ကန်စွာ ရရှိစေရေးအတွက် ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီက လူဦးရေစာရင်းမှန်ကန်စေရေးပြောင်းလဲမှုအား စိစစ်ခြင်းနှင့် ပန်းခင်း(၃)လျာထားချက်ကိန်းဂဏန်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဧရာဝတီခရိုင်မဏ္ဍိုင် ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အစည်းအဝေးတွင် မြို့နယ်မြေပြင်ကွင်းဆင်းကောက်ယူရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ(ကိုယ်စား) ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပြည်သိမ်းကျော်က ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းမှန်ကန်စွာရရှိစေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်ပြောကြားပြီး မြို့နယ်လက်မှတ် (ယာယီ) လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်မင်းက လူဦးရေစာရင်းမှန်ကန်စေရေး ပြောင်းလဲမှုအား စိစစ်ခြင်းနှင့် ပန်းခင်း(၃)လျာထားချက် ကိန်းဂဏန်း ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြည်စိုးက လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက ကိန်းဂဏန်းပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

## (၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ အင်းစိန်၊ တိုက်ကြီး၊ တွံတေးခရိုင်အဆင့် ပွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆  
 တွံတေးခရိုင်များ၏ (၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ (အင်းစိန်၊ တိုက်ကြီး၊ တွံတေး) ခရိုင်အဆင့် ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မြန်မာ့ကွန်ဗင်းရှင်း စင်တာ MCC ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်၊ တိုက်ကြီး၊ တွံတေးခရိုင် (၂၅) ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် အဆို အက၊ အရေး၊ အတီး(ခရိုင်အဆင့်) ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အင်းစိန်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ



ဦးသန်းစင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်၍ (အောက်ဝဲပုံ) မျော်မြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့်တင်ဆက်ဖျော်ဖြေပြီး မျော်မြေတင်ဆက်သူများအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးသည်။ (၂၅) ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲတွင် (အင်းစိန်၊ တိုက်ကြီး၊ တွံတေး) ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ အဆိုပြိုင်ပွဲဝင် မဟာဂီတ ခုနစ်ဦး၊ ခေတ်ဟောင်းတေး ကာလပေါ် ၁၄ ဦး၊ အမျိုးဂုဏ်ဇာတိဂုဏ် ၁၁ ဦး၊ အကပြိုင်ပွဲဝင် ရှစ်ဦး၊ ရုပ်သေးတစ်ဦး၊ အရေးပြိုင်ပွဲဝင် နှစ်ဦး၊ အတီးပြိုင်ပွဲဝင် နှစ်ဦး၊ လေ့တစ်ဦး၊ စန္ဒရားသုံးဦး၊ ပတ္တလား ခြောက်ဦး၊ မယ်ဒလင် နှစ်ဦး၊ အိုးစည်အဖွဲ့ လိုက် ငါးဦးပါအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့၊ ဒိုးပတ်အဖွဲ့လိုက် ခြောက်ဦးပါ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့၊ ဆိုင်းတစ်ဦးချင်း လေးဦး၊ ဆိုင်းပိုင်းကြီး ရှစ်ဦးပါ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ စုစုပေါင်း ၇၉ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ဆုရရှိသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

## နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းစို့



# အစ္စရေးကို လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှု ပြီးဆုံးသွားသော်လည်း တင်းမာမှုများ ဆက်လက်မြင့်တက်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဟစ်ဇ်ဘိုလာပြော

ဂျေရုဆလမ် ဩဂုတ် ၂၆  
 လက်ဘနွန်အခြေစိုက် ရှီးယားမှတ်စလင်အဖွဲ့  
 ဟစ်ဇ်ဘိုလာခေါင်းဆောင်က ဂါဇာကမ်းမြောက်တွင်  
 ဆက်လက်တိုက်ခိုက်နေသမျှ ထပ်မံတိုက်ခိုက်မှု  
 ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကြောင်း အလေးပေးပြောကြားကာ  
 အစ္စရေးကို လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှု ပြီးမြောက်  
 ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။  
 ဟစ်ဇ်ဘိုလာခေါင်းဆောင် ဟာဆန်နာစရယ်  
 လာသည် တနင်္ဂနွေနေ့က ပြောကြားသော မိန့်ခွန်း  
 တွင် ထိုကဲ့သို့ မှတ်ချက်ပြုပြောကြားလိုက်ခြင်း ဖြစ်  
 သည်။ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့က ယင်းနေ့အစောပိုင်းတွင်  
 အစ္စရေးအခြေစိုက်စခန်းများနှင့် အခြားသော  
 စစ်ရေးပစ်မှတ်များကို ခွဲကျည် ၃၄၀၊ ဒရုန်း ၁၂၀  
 ပေါင်းများစွာတို့ဖြင့် ပစ်လွှတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။  
 ယင်းတိုက်ခိုက်မှုသည် ဇူလိုင်လက ဘေရွတ်  
 တွင် အစ္စရေး၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း

၎င်းတို့၏ အကြီးတန်းတပ်များတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့မှုကို  
 လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဟစ်ဇ်  
 ဘိုလာအဖွဲ့က ပြောသည်။ စစ်ဆင်ရေးအောင်မြင်စွာ  
 ပြီးမြောက်ကြောင်း နာစရယ်လာက အလေးပေး  
 ပြောကြားထားသော်လည်း ရလဒ်များ လုံလောက်မှု  
 မရှိပါက ထပ်မံတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့်  
 တုံ့ပြန်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးပြောကြား  
 ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့သည် ဂါဇာကို  
 ဆက်လက်ပိတ်ပို့သွားမည်ဟုလည်း ပြောကြား  
 သည်။  
 အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟုက  
 အစ္စရေးတပ်မတော်သည် အစ္စရေးပြည်သူများနှင့်  
 တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရည်ရွယ်သော တာတိုပစ်ခတ်မှု  
 ထောင်ပေါင်းများစွာကို ဖျက်ဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း  
 တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ပြောသည်။ အခြားတစ်ဖက်တွင်  
 အစ္စရေးထောက်လှမ်းရေး တာဝန်ရှိသူများသည်



ဂါဇာတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးနှင့် ဆွေးနွေးရန် အီဂျစ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်  
 ဟားမာစ်အဖွဲ့က ဖမ်းဆီးထားသော ဓားစာခံများ ကြောင်း သိရသည်။  
 ကို လွှတ်ပေးရေးတို့နှင့်ပတ်သက်ပြီး တွေ့ဆုံ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ရေကြီးမှုကြောင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ပြောင်းရွှေ့နေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

## ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ရေကြီးမှုကြောင့် ၂၃ ဦး သေဆုံးပြီး ခြောက်သန်းနီးပါး ထိခိုက်

ဒါကာ ဩဂုတ် ၂၆  
 ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒေသအနှံ့  
 အပြားတွင် ရေကြီးမှုကြောင့် လူ  
 ၂၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး လူပေါင်း  
 ခြောက်သန်းနီးပါး ထိခိုက်ခဲ့ကာ  
 မိသားစု ထောင်ပေါင်းများစွာ  
 ဆိုးမိအိမ်မဲ့ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။  
 ဩဂုတ် ၂၆ ရက် မွန်းလွှဲပိုင်း  
 အထိ ခရိုင် ၆၄ ခုအနက် ၁၁ ခု  
 တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့်  
 လူပေါင်း ၅၇၀၂၀၄ ဦး ထိခိုက်  
 ခံစားခဲ့ရကြောင်း အမျိုးသား  
 သဘာဝဘေးတုံ့ပြန်ရေး ညှိနှိုင်းမှု  
 ဗဟိုဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထား  
 သည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရေကြီး  
 ရေလျှံမှုကြောင့် လူ ၂၃ ဦး သေဆုံး

ခဲ့သည့်အပြင် ခရိုင် ၁၁ ခုတွင်  
 မိသားစုပေါင်း ၁၃၈၀၄၈ ဦး  
 ရေဘေးသင့်လျက်ရှိကာ လူနှစ်ဦး  
 လည်း ပျောက်ဆုံးနေကြောင်း  
 အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထား  
 သည်။ ထို့ပြင် ရေကြီးရေလျှံမှု  
 ကြောင့် နိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ  
 အဆောက်အအုံများ၊ ကောက်ပဲ  
 သီးနှံများ၊ လမ်းများနှင့် အဝေးပြေး  
 လမ်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု  
 အများအပြား ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။  
 ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ယာယီအစိုးရ  
 ၏ အကြံပေးအရာရှိချုပ် မိုဟာ  
 မက် ယူနတ်စ်က ပိတ်မိနေသူများ  
 ကို ကယ်ဆယ်ရေး၊ အရေးပေါ်  
 ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေး

## ဂါဇာပဋိပက္ခကာလအတွင်း စစ်လက်နက်ပစ္စည်း တန်ချိန် ၅၀၀၀၀ ကျော် အစ္စရေးရရှိ

ဂျေရုဆလမ် ဩဂုတ် ၂၆  
 အစ္စရေးနိုင်ငံသည် ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသတွင်  
 စစ်ဆင်ရေးစတင်ချိန်မှစ၍ စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများ  
 နှင့် ခဲယမ်းမီးကျောက် တန်ချိန် ၅၀၀၀၀ ကျော်  
 လက်ခံရရှိထားကြောင်း အစ္စရေးကာကွယ်ရေး  
 ဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။  
 ယင်းလက်နက်ပစ္စည်းများတွင် သံချပ်ကာယာဉ်  
 များ၊ လက်နက်ခဲယမ်းမီးကျောက်များ၊ တစ်ကိုယ်ရေ  
 ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ  
 ကိရိယာများ ပါဝင်ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ဆိုသည်။  
 ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသနှင့် အစ္စရေး - လက်ဘနွန်  
 နယ်စပ်တစ်လျှောက် ဟစ်ဇ်ဘိုလာတို့နှင့် ဆက်လက်  
 ဖြစ်ပွားနေသောစစ်ပွဲအတွင်း အစ္စရေးကာကွယ်ရေး  
 တပ်ဖွဲ့၏ စစ်ဆင်ရေးစွမ်းရည်ကို တည်တံ့ခိုင်မြဲစေ

ရန်အတွက် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာထောက်ပံ့မှုများသည်  
 အရေးကြီးကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။  
 အဆိုပါလက်နက်ပစ္စည်းများကို မည်သည့်နိုင်ငံမှ  
 ဝယ်ယူခဲ့သည်ကို ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ဖော်ပြောဆို  
 ခြင်း မရှိသော်လည်း လက်နက်များနှင့် ခဲယမ်း  
 မီးကျောက်အများစုကို အမေရိကန်နှင့် ဥရောပမှ  
 ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း အစ္စရေးအစိုးရအရာရှိများက  
 ယခင်က ပြောကြားထားသည်။  
 ဂါဇာကမ်းမြောက်တွင် ပဋိပက္ခစတင်ခဲ့သည့်  
 အချိန်မှစ၍ အစ္စရေးဘက်မှ ဓားစာခံ ၂၅၀ ဖမ်းဆီး  
 ခံရမှုအပြင် လူပေါင်း ၁၂၀၀ ခန့်သေဆုံးခဲ့ပြီး  
 ပါလက်စတိုင်းဘက်တွင် လူပေါင်း ၄၀၄၀၀ ကျော်  
 သေဆုံးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။  
 ဆင်ဟွာ

## ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ရုတ်တရက်ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုကျမှုများကြောင့် ၂၂ ဦး သေဆုံး

ဘန်ကောက် ဩဂုတ် ၂၆  
 ထိုင်းနိုင်ငံတစ်ဝန်း ရုတ်တရက်  
 ရေကြီးရေလျှံမှုများနှင့် မြေပြိုကျမှု  
 များကြောင့် ၂၂ ဦး သေဆုံးကာ  
 အခြား ၁၉ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့  
 ကြောင်း အာဏာပိုင်များက  
 တနင်္လာနေ့တွင် ပြောကြား  
 သည်။  
 ထို့ပြင် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်  
 နောက်ပိုင်း ပြည်နယ် ၁၃ ခုရှိ

အိမ်ထောင်စု ၃၀၉၀၀ ကျော်  
 ရေဘေးသင့်ခဲ့ကြောင်း သိရ  
 သည်။  
 အာဏာပိုင်များသည် မုတ်သုံ  
 မိုး သည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုများ  
 ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ရေကြီး  
 ရေလျှံမှုများကို လျော့ပါးစေရေး  
 အရှိန်မြှင့် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်  
 လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း  
 ပြည်နယ်ငါးခုမှ ကျန်ရှိနေသည့်



ရေဘေးသင့် ကျေးရွာ ၇၃၇ ရွာကို ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိကြောင်း ဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးနှင့် လျော့ပါးရေးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ထို့ပြင်ကြာသပတေးနေ့အထိ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု၊ ရုတ်တရက် ရေကြီး ရေလျှံမှုများအတွက် လည်း သတိရှိကြရန် အဆိုပါဌာနက နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပြည်နယ် ၃၁ ခုရှိ ဒေသခံများကို သတိပေးထားသည်။ ဆင်ဟွာ

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင် နေပြည်တော်ကောင်စီ သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ တိုင်းအဆင့်နည်းပြသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေမှုကြည့်ရှု

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မူကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်သည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဌေးလှိုင်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန သင်တန်းခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တိုင်းအဆင့်နည်းပြသင်တန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။



၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်စွာကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက် ဗဟိုအဆင့်နည်းပြသင်တန်းကို နေပြည်တော်(ရုံးချုပ်)၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါနည်းပြသင်တန်းဆင်းအရာရှိများက နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သည့် တိုင်းအဆင့်နည်းပြသင်တန်းများတွင် ဆင့်ပွား ရှင်းလင်းပို့ချလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ခရိုင်အဆင့် နည်းပြသင်တန်းများနှင့် မြို့နယ်အဆင့် စာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက်သင်တန်းများကို သတ်မှတ်ရက်များအတိုင်း ဆက်လက်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဇော် (၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+ ၃ နိုင်ငံများ အစည်းအဝေးနှင့် (၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှပညာရေးဝန်ကြီးများ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဆက်လက်တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဇော် ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် Buriram Chang Arena ၌ ကျင်းပသည့် (၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ + ၃ နိုင်ငံ အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်သည်။



အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို “ဒစ်ဂျစ်တယ်ဇေတီ ပညာရေးအသွင်ကူးပြောင်းရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပရာ သဘာပတိအဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံက ဆောင်ရွက်ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် + ၃ နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံများ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ် ပညာရေးစနစ် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဆွေးနွေးကြပြီး အာဆီယံ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ်က အာဆီယံ + ၃ နိုင်ငံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်ပညာရေးစနစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ ဆက်လက်

တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအားလုံးမှ နိုင်ငံအလိုက် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးမှ ပူးတွဲကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ဆွေးနွေးအတည်ပြုခဲ့ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ (၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ပညာရေးဝန်ကြီးများ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ (ဝဲပုံ)အရှေ့အာရှ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြသည့် ဩစတြေးလျ၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ နယူးဇီလန်၊ ကိုရီးယား၊ ရုရှား၊ အမေရိကန်နိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံအလိုက် ဒစ်ဂျစ်တယ်ပညာရေးစနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အာဆီယံဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ်က အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများအကြား ဒစ်ဂျစ်တယ်ပညာရေးစနစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို အကြံပြုချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက်တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ယခုအစည်းအဝေးမှ ပူးတွဲကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို အတည်ပြုခဲ့ပြီး စုပေါင်းအမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ အစည်းအဝေး အပြီးတွင် အိမ်ရှင်ထိုင်းနိုင်ငံက ခင်းကျင်းပြသထားသော ပညာရေးပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် “လှပသာယာ ပြည်မြန်မာ” ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲ ဖိတ်ခေါ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို “လှပသာယာ ပြည်မြန်မာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို မည်သူမဆို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ၊ သာယာလှပမှုများ၊ အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုများ၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုများနှင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများ၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု၏ ထင်ရှားသည့် သင်္ကေတ၊ နေရာဒေသနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များစသည်တို့ကို ဖော်ညွှန်းရိုက်ကူးထားသော ဓာတ်ပုံများဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရပါမည်။

ထုတ်လေပြီးသောဓာတ်ပုံများ၊ Website များတွင် အသုံးပြုပြီးသော ဓာတ်ပုံများကို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်မပြုပါ။ ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများအား အများပြည်သူအကျိုးငှာ ပြပွဲများ၊ စာအုပ်စာစောင်များ၊ Website များ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ၊ သင်ခန်းစာပို့ချမှုများနှင့် ဗီဒီယိုများ၌ အသုံးပြုခြင်းကို သဘောတူခွင့်ပြုရမည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်သူ အမည် မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်၊ ဓာတ်ပုံ၏ အကြောင်းအရာ၊ ရိုက်ကူးသည့် နေရာဒေသတို့ကို ဓာတ်ပုံများ၏ နောက်ကျော၌ သီးခြားစာရွက်ဖြင့်ရေးကပ်၍ ပူးတွဲပေးပို့ရမည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများကို ၂၀ - ၁၀ - ၂၀၂၄ ရက်နေ့ ညနေ ၄ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ထုတ်လုပ်)၊ ထုတ်လုပ်ရေးဌာန ခွဲ(ရန်ကင်း)၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အမှတ် (၂၂/၂၄)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၈၃၇၁၃၄၂၊ ၀၁-၈၃၇၁၃၄၁၃ သို့ ဆက်သွယ်ပေးပို့ရမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းနေ့ထက်ကျော်လွန်၍ ပေးပို့လာသော ဓာတ်ပုံများအား ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံအဖြစ် လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၃၈) ဦး တွေ့ရှိ

(၂၆-၈-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၁၈-၈-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၅-၈-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲမှုနာမူပေါင်း (၂၁,၇၆၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၇) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ် သေဆုံးသူမရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ရွှေ့တာပါ









ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင် ၅ အုပ် သို့မဟုတ် ၅ စောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အစိုးရအလှူတော် ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

Table with 4 columns: စဉ် (Serial), စာအုပ်အမည် (Book Title), စာရေးသူ (Author), ထုတ်ဝေသူ (Publisher). Rows include 'အနုပညာနှင့်ခန္ဓာ', 'ရွှေလက်ရာစာစုံသစ်၊ သင်ရိုးသစ် GRADE-9', 'ရွှေလက်ရာစာစုံသစ်၊ သင်ရိုးသစ် GRADE-9', 'အမှောင်ပုံယေဂ', and 'THE ANANDA TEMPLE AT BAGAN'.

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

စစ်တောင်းမြစ်ရေ တောင်ငူမြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆ - ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် တောင်ငူမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၁၉ ဒသမ ၆၈ ပေ (၆၈၀ စင်တီမီတာ) သို့ ရောက်ရှိနေသည်။

အင်းတကော်မြို့၌ နေခင်းအချိန် ငွေကျပ် ၂၅၉ သိန်း လှူဒါန်းမှုတရားခံများအား ဖမ်းဆီးရမိ

အင်းတကော် ဩဂုတ် ၂၆ - ပဲခူးမြို့နယ် အင်းတကော်မြို့အနီး ဘူးလယ်အင်းကျေးရွာ ကြီးလေး ကြီးလမ်းမိုင်တိုင်အမှတ် (၃၆/၁) ရှိ ကားလမ်းမ ပေါ်၌ ဩဂုတ် ၂၀ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်တွင် မောင်းနှင်လာသော ကားတစ်စီးကို ရပ်တန့်ခိုင်းပြီး ငွေကျပ် ၂၅၉ သိန်းကို လှူဒါန်းမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကန့်ဘလူမြို့နယ်မှ ပြည်သူ့လေးဦးကို ဖမ်းဆီးပြီး သုံးဦးကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လှုံ့ဆော်ပါဒ်ပြန်ဝေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ် အကြမ်းဖက်သမားများ တောင်ဘက်သို့ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် လုံခြုံရေးပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအား လိုက်လံဖမ်းဆီးခံခဲ့ရရုံမက PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမား အလောင်း သုံးလောင်း၊ လက်လုပ် တစ်တောင်ထိုး နှစ်လက်နှင့် လက်လုပ် တစ်တောင်ထိုး လုံးသီးငါးလုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက မဟုတ်မမှန် လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။



အိမ်ပြင်ပဌာနသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

ဌေးဌေး(ခ)ရွှေဌေးအား ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ “Hnin yu maw” TikTok အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ပန်းတနော်မြို့နယ် မြို့သစ်(၁) ရပ်ကွက်နေ နှင်းယုမွန်အား ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် လည်းကောင်း၊ “Kaungmalay” Facebook အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ “@nwelalay123417” TikTok အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကျည်တောင်ကန် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်(မြို့သစ်)နေ အေးအေးနွယ်(ခ) မနွယ်အား ည ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်း အသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆ - အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြီမီးခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။





























### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

#### ၁။ နိုင်ငံရေး

- (၇၈) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (၇၉) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (၈၀) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

#### ၂။ စီးပွားရေး

- (၈၁) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (၈၂) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (၈၃) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

#### ၃။ လူမှုရေး

- (၈၄) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၈၅) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၈၆) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ တိုင်းပြည်တစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၏ အခြေခံသည် ပညာတတ်လူ့အရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝခြင်းပင်ဖြစ် ...

❖ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ ပြည့်စုံသည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မဖြစ်မနေလိုအပ်သည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယုံကြည်သည့်အတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း ပညာရည်မြင့်မားရေးကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့် စာပေအနုပညာပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ကုန်းတွင်းပိုင်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော်မြောက်ပိုင်းတို့တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ဘင်္ဂလားပြည်နယ် ကုန်းတွင်းပိုင်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မိုး/ဇလ

### Mpox (မျောက်ကျောက်)ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့အထိသံသယလူနာမတွေ့ရှိ



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ(၃)၌ ပြုလုပ်သည်။

ဦးစွာ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သီတာလှက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ် တားဆီးရေး လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထားရှိမှုများနှင့် လူနာတွေ့ရှိပါက ကုသမှုပေးနိုင်ရန် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ □

### ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေ မြစ်ငယ်မြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ယနေ့မိုးနင်းလွှဲ ၁ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်အရ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေသည် မြစ်ငယ်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၈ သမ ၅၄ ပေ (၈၇၀ စင်တီမီတာ) အောက် နှစ်ပေခွဲခန့် (၇၀ စင်တီမီတာ) တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မြစ်ငယ်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေခိုခိုပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

### လာလီဂါပွဲစဉ် (၂) တွင် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်က ဂျီရိုနာကို ဝိုးပြတ်အနိုင်ရ



အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်တွင်းလယ်ကစားသမား ဂယ်လာဂါ ဖြိုခွဲဘက်အသင်း ကစားသမားများကို ဖြတ်ကျော်ထိုးဖောက်ကစားစဉ်။

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ် (၂) မှ စတင်စားဖွယ်ရာ အကောင်းဆုံးပွဲစဉ် တစ်ပွဲဖြစ်သည့် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်နှင့် ဂျီရိုနာအသင်း ပွဲစဉ်ကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက် နံနက် ၂ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ် အသင်းက တိုက်စစ်ခြေစွမ်းပြကာ သုံးဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်ကို အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းအိမ်ကွင်း၌ လက်ခံယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပရိသတ် ၆၀၀၀ ကျော် လာရောက် ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ □

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဂါဗာပဋိပက္ခကာလအတွင်း စစ်လက်နက်ပစ္စည်း တန်ချိန် ၅၀၀၀ ကျော် အစွဲရေရရှိ နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

(၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် “လှပသာယာ ပြည်မြန်မာ” ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲ ဖိတ်ခေါ် ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၄

မုံရွာမြို့နယ်တွင် ကွမ်းဈေးနှုန်းမြင့်တက်၍ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိ စီးပွားရေးသတင်းများ စာ ၁၅

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက် ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၈